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Møde tirsdag d. 23/10 2024 
Klokken 18.00 - 20.00 – Hjertebjerg afdeling i personalerummet 
 

Deltagere i skolebestyrelsen:  
Forældre: Pernille Ahlmann (formand)√, Søren Kirkegaard (næstformand) √, Jeppe Jungersen√, Ka-
sper Val Larsen√, Nikoline Keil %, Jørgen Berg√ 
 
Suppleanter i rækkefølge: Kristian Skov Larsen %, Monica Breitenstein√ 
 
Fra elevrådet: Formand Wilhelm Reuber (9.b) √, næstformand Mathiz Stevens (7.a) √ 
Elevrådssuppleant: Kassér Klara Rubow (7.b) %  
 
Personale: Medarbejderrepræsentant Trine Torp √, medarbejderrepræsentant Maria Bagger Hansen 
√, afdelingsleder Naja Hemer √, skoleleder Dorthea Ryhl Pedersen √ 
 
Eksternt medlem:  

 
Fraværende:  Nikoline, Kristian, Klara 
 
Mødeleder: Pernille Ahlmann Petersen 
Referent: Afdelingsleder Naja Hemer  

 

Nr. D/B/O Punkt Tid Referat 
1  Foto af SB 18.00  

2 O Eksternt medlem  18.15 Nikolaj Thorsbo og Thomas Stecher har 
begge takket nej. 
Lene Bechmann spørges 

3 O Vilde vulkaner 18.20 Nogle forældre ønsker, at deres børn 
kommer på Vilde Vulkaner igen. 
Grunden til man i sin tid droppede det, 
var fordi, pædagogerne oplevede, at det 
var svært at lave pædagogisk arbejde 
dér. 
Der er en forældregruppe der har under-
søgt, om de kan deltage med en børne-
gruppe (5.kl. i Stege afd.). Dorthea har 
sikret sig, at Møn skole IKKE har noget 
ansvar, selvom det betales via skolens 
EAN-nummer. 
Der opfordres til at motivere forældrerå-
dene, så børnene (selvbetalt) kan 
komme med. 
SFO personalet var tilfredse med at tage 
på koloni. 
 
Kan man evt søge midler, hvis det har et 
pædagogisk sigte? 

4 O Økonomi – budgetopfølgning 
v/DR 

18.30 Budget gennemgåes. 
 
Elevrelaterede udgifter er dér hvor SB 
kan være med til at justere. 
 
Der spørges ind til midler til lejrskolen. 
Det vil kræve en ændring i principperne. 
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Måske var det en idé at sørge for at pa-
rallelklasserne tager samme sted hen i 
udskolingen. 
På Hjertebjerg tjener 4.klasse penge i en 
forældredrevet og ”medbragt kage”-bod 
ved sommerfesten til lejrskole i 5.kl. 
Det kommer også til at ske i Stege frem-
adrettet. I år er de blevet tildelt penge fra 
skolens sommerfest. 
Klasserne må gerne tjene penge til klas-
sekassen, hvis det hedder en skolerejse 
i stedet for en lejrskole! 
 
Dorthea orienterer ganske kort om øn-
sket til at blive en profilskole. Der er an-
søgninger i gang, og der orienteres nær-
mere til SB, hvis det går igennem. 
 

5 O Besøg af venneforeningen 18.45  
- udskudt til næste SB-møde – 
 

6 B Valg af punkter* til dialog med det 
politiske udvalg d. 5/11-24, kl. 
19.30-20.45 

19.05 Kommende skoleår og klasseoptimering! 
Modsatrettede tal og et ønske om at be-
vare Hjertebjerg. Hvis notatet står til tro-
ende, skal (mindst) 2 klasser flyttes til 
Stege!!! 
Hvordan skal det hænge sammen? 
 
Fokus på mere praksisfaglighed i folke-
skolen, med tanke på (måske) kom-
mende profilskole og erhvervsklassen, – 
er der politisk opbakning til denne? Er 
der nogle rammevilkår der kunne æn-
dres? Hvordan hænger det sammen 
med initiativ 17? Kunne man kigge på 
”pilotprojektet erhvervsklassen” med 
midler og opfølgning? 
 
Ekstra økonomiske midler til sko-
lerne/morgenmad – hvordan udmøntes 
det? 
 
Kompetenceløft til lærerne i udskolingen 
til at skabe elevinvolvering, projektorien-
teret, varieret og motiverende undervis-
ning? 
 
Initiativ 13 i Aftaler om folkeskolens kva-
litetsprogram ”Kompetenceudvikling mål-
rettet skolebestyrelsen” – hvordan tæn-
kes det gennemført i Vordingborg kom-
mune? 
 
Er der en udviklingspulje i kommunen til 
at tiltrække til bosætning? 
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7 O Første del af oplæg om 33 initiati-

ver i Folkeskolens kvalitetspro-
gram v/DR 

19.20 Dorthea gennemgår første del af folke-
skolens kvalitetsprogram der træder i 
kraft i 24/25 (13 punkter). 
 
De sidste 4 initiativer skydes til næste 
gang vedr. Ro og rammer. 

8 O/D Bordet rundt – herunder gode hi-
storier til hjemmesiden 

19.30 Jeppe: Filmfabrikken starter fritidsunder-
visning i SFO i Stege med midler fra Kul-
turregionen/kulturaftalen. 
Der overvejes om Hjertebjerg kan inklu-
deres. 
Måske man kunne koble det på SFO2 – 
hvor det er svært at fastholde eleverne. 
 
Dorthea: De unge har ikke tidligere fået 
diæter fra SB-møderne grundet mang-
lende Nemkonto, det er nu rettet til. 
Tidligere elevrådsformand Elias og Wil-
hjelm får et gavekort fra sidste skoleår. 
 
 

9 B Hvor mange deltager d. 9/11 til 
principarbejdet?  

19.50 Jørgen, Søren, Pernille, Dorthea, Maria 

10 O Evt. 19.55 Monica ønsker snakken om Stege SFO i 
sommerferien + efterårsferien tages op. 
 
Kan man have regler/principsammen-
sætninger for, at begge afdelinger er re-
præsenteret i Skolebestyrelsen. 
Det kan man ikke jf. styrelsesvedtæg-
terne. 
 
Der skal gøres lobbyarbejde ved næste 
valg. 

 
* 
På forårets dialogmøde mellem Børne- og Familieudvalget og skolebestyrelserne prioriteredes temaerne i denne 
rækkefølge:  

1. Inkluderende fællesskaber (evt. kombineret med nr. 2:) 
2. Antimobning og ordensbekendtgørelse 
3. Muligheder for at følge udviklingen i folkeskolen 
4. Fokus på mere praksisfaglighed i folkeskolen 
5. Nye læreplaner 
6. Nyt evaluerings- og bedømmelsessystem (vi afventer, at der kommer en central udmelding 

Der blev også peget på yderligere lokale temaer:  
1. Kompetenceudvikling/løft af lærere, særligt inden for it 
2. Fravær 

 
 
D: drøftelse 
B: beslutning 
O: orientering 
 
Mødeplan 
2024 
Mandag d. 19/8 (ST), kl. 18-20 
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Tirsdag d. 24/9, (ST), kl. 18-20 
Onsdag d. 23/10 (HJ), kl. 18-20 
Lørdag d.9/11 (ST), kl. 9-13 – arbejde med principper 
Torsdag d. 28/11 (ST), kl. 18-21, med let julefrokost 
 
2025 
Mandag d. 20/1, (ST), kl. 18-20 

Tirsdag d. 18/3, (ST), kl. 18-20 
Onsdag d. 30/4, (HJ) kl. 18-20 
Torsdag d. 14/5, (ST), kl. 18-20 
Mandag d. 12/6 (ST), kl. 18-21, inkl. let sommerfrokost  
 
 
Punkter til de næste møder: 
Takstblad 
Principper for vikardækning 
Takstblad og drøftelser fra afdelingsmøde i ST 
Drøftelse af skolefotograf 
Elevernes udvikling i skolens faglige og sociale fællesskaber | Skole og Forældre (skole-foraeldre.dk) 

Princippet for inklusion (som allerede er gennemarbejdet) kan bruges som udgangspunkt for det nye 
princip. Se inspiration fra Skole og forældre 
Forslag: 
Temaer på SB-møderne koblet til tilsyn (dialog fremfor kontrol) - temaer kan relateres til skolens udvik-
lings- og forandringsplan 
Ideer til andre emner/temaer: besøg af PLC, temamøde om økonomi (tildelingsmodel, budget, takstblad) 
 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/elevernes-udvikling-i-skolens-faglige-og-sociale-f%C3%A6llesskaber

